
č. j.: VSPJ/01817/2024– PID: VSPJX002ICGG 
Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava 

 
Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č. 2/2024 ze dne 27. března 2024 
 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK): 10 (viz prezenční listina) 
 za studentskou komoru (dále jen SK): 4 (viz prezenční listina) 

Omluveni: Petr Wolf 

Hosté: rektor doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D.; kvestor Ing. Oldřich Rambousek, Ph.D.; vedoucí 
kanceláře rektora Bc. Milena Vlčková  

Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné. 

Program: 

1. Zahájení 

2. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

3. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

− Návrh rozpočtu VŠPJ na rok 2024 – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. c) zákona 

− Střednědobý výhled rozpočtu VŠPJ na roky 2025-2026 – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. c) 
zákona 

− Návrh na jmenování nového interního člena Akademické rady VŠPJ, a to doc. MUDr. Tomáše 
Faita, Ph.D., garanta bakalářského profesně zaměřeného studijního programu Porodní asistence 
– k udělení souhlasu ke jmenování podle § 9 odst. 1 písm. f) zákona 

4. Různé 
 

1. Zahájení 

Předsedkyně Akademického senátu VŠPJ (AS VŠPJ) Dr. Vojáčková přivítala přítomné senátory 
a hosty, seznámila je s programem jednání a vyzvala je k jeho případnému doplnění. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo k programu žádných připomínek či návrhů na jeho doplnění, 
předsedkyně AS VŠPJ o něm navrhla hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 13 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

Poté předsedkyně AS VŠPJ navrhla jako zapisovatelku Ing. Stanislavu Dvořákovou, Ph.D. 
a ověřovatele zápisu Mgr. Martinu Černou, Ph.D. a Veroniku Severovou a navrhla o tomto návrhu 
hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 13 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 
 

– online připojena senátorka Zuzana Krejčová 



2. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

Rektor informoval členy akademického senátu o novinkách na VŠPJ: 

− U příležitosti Mezinárodního dne průvodců proběhly v sobotu 24. února 2024 dvě bezplatné 
komentované prohlídky po historickém centru Jihlavy. Akce, kterou pořádala Katedra 
cestovního ruchu VŠPJ pod záštitou Asociace průvodců České republiky a ve spolupráci 
s organizací Brána Jihlavy, p. o., a Muzeem Vysočiny Jihlava, byla určena všem zájemcům z řad 
veřejnosti. 

− V pátek 15. března 2024 se v rámci oslav 20 let založení školy uskutečnil 8. reprezentační ples 
VŠPJ.  

− V anketě Sportovec VŠPJ, ve které jsme volili sportovkyni nebo sportovce z řad studujících na 
VŠPJ, který podle nás v tomto akademickém roce nejvíce zazářil svými výkony, zvítězila 
lukostřelkyně Bc. Lucie Čechová.  Vyhlášení a předání ocenění proběhlo na 8. reprezentačním 
plese VŠPJ. 

− Ve dnech 28., 29. února a 13. března 2024 jsme na půdě VŠPJ přivítali výherkyně soutěže Mládí 
Humpolec 2022/2023 v kategorii Vysoká karta. V rámci této kategorie získaly studentky Klára 
Brožková z České zemědělské akademie v Humpolci, Magdalena Křížová z Gymnázia 
dr. A. Hrdličky Humpolec a Kristýna Davidová ze Střední školy informatiky a cestovního ruchu 
SČMSD Humpolec, s. r. o. jedinečnou možnost zažít jeden den na Vysoké škole polytechnické 
Jihlava a stát se tak vysokoškolákem nanečisto. 

− Přednáška s názvem Instamozek aneb proč potřebujeme pravidelný digitální detox Mgr. Hany 
Vláčilové z Akademické poradny Poradenského a kariérního centra VŠPJ se uskutečnila 
v pondělí 11. března 2024. Přednáška, která byla součástí Týdne mozku AV ČR, představila 
praktické ukázky mozkoher a techniky na procvičování našich kognitivních funkcí.  

− Online workshopy Einsteinova hádanka a Tvrzení o lhářích a pravdomluvných akademických 
pracovnic z Katedry matematiky VŠPJ Ing. Stanislavy Dvořákové, Ph.D., a RNDr. Ing. Hany 
Kotoučkové, Ph.D., se uskutečnily v pátek 15. března 2024 na platformě MS Teams. Workshopy 
pro středoškoláky a žáky 7.– 9. třídy ZŠ byly také součástí Týdne mozku AV ČR.  

− Dne 20. března 2024 VŠPJ hostila čtvrtý ročník konference Digitalizace MSP 2024: Využití AI 
v průmyslové výrobě.  

Plánované aktivity:  

− Dne 23. 4. 2024 se v rámci 20. výročí založení VŠPJ uskuteční Kulatý stůl na téma: Význam 
a dopad profesních studijních programů na pracovní trh nejen v regionech. Ke kulatému stolu 
přijali pozvání předseda Národního akreditačního úřadu Ing. Robert Plaga, Ph.D., ředitel Sekce 
mezinárodních vztahů, EU a ESIF MŠMT PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D., viceprezident pro 
hospodářskou politiku a export Svazu průmyslu a obchodu ČR Radek Špicar, M. Phil., zástupce 
Hospodářské komory ČR Ing. Martin Plachý, PhD., proděkan pro vnější vztahy a rozvoj na Fakultě 
strojní ZČU v Plzni doc. Ing. Milan Edl, Ph.D. a radní pro oblast školství Kraje Vysočina RNDr. Jan 
Břížďala. Akci podpoří Kraj Vysočina a Statutární město Jihlava. 

3. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

− Návrh rozpočtu VŠPJ na rok 2024 

Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu.  

Rektor s kvestorem uvedli, že rozpočet VŠPJ na rok 2024 je sestaven jako vyrovnaný. Příspěvky 
a dotace běžných prostředků MŠMT pro rok 2024 činí 73 % a příjmy z vlastní činnosti, doplňkové 
činnosti a ostatních zdrojů pak 27 % jeho zdrojů. Vysoká škola polytechnická Jihlava bude v roce 
2024 hospodařit s celkovým schvalovaným rozpočtem ve výši cca 334 mil. Kč. Rozpočet obsahuje 



rovněž plán investičních akcí na rok 2024 za 107 mil. Kč. Detailněji rozepsané položky nákladů 
a výnosů jsou v předloženém dokumentu. 

V investičních nákladech je naplánována další fáze oprav fasád. Výběrové řízení na zhotovitele 
muselo být zrušeno a bude vypsáno nové. Další velkou položkou je výstavba kolejí. Zahájení stavby 
se předpokládá v letošním roce, záleží na situaci ve stavebnictví a úspěšnosti výběrového řízení. 
Letos by se mělo začít s rekonstrukcí  podzemního podlaží a nástavbou dvou nadzemních podlaží 
objektu vnitrobloku. Jedná se o rozšíření kapacit velkých výukových učeben a o zázemí a prostor 
pro knihovnu. Stavba bude financována z projektu ERDF (Operační program Jana Ámose 
Komenského). Z projektu ERDF+ bude financována výstavba dvou přístaveb s výtahy hlavně jako 
podpora studentů se specifickými potřebami (především problémy s pohybem) tak, aby byl zajištěn 
bezbariérový vstup do všech částí VŠPJ. 

V rámci diskuse bylo řečeno, že projekt na přestavbu vnitrobloku je udělán tak, aby zachoval ráz 
budov a výškově nepřesáhl okolní budovy VŠPJ. Proto by neměla být kritika od městského 
architekta v rámci stavebního povolení, které ještě není schválené. 

Plánuje se rozšíření parkovacích stání kolem budovy. Koncem dubna by měla být naistalována 
závora k vjezdu do areálu školy. Druhá by měla být u bočního vjezdu do dvora, kde budou další 
parkovací místa (výhledově po dokončení staveb). Závory budou opatřeny chytrým systémem pro 
čtení SPZ a čipů. 

Obměna vozového parku je nutná vzhledem ke stáří a stavu služebních vozidel. Bude se jednat o dva 
osobní vozy a vůz pro údržbáře (s korbou). 

Jelikož k předloženému materiálu nebylo ze strany senátorů dalších dotazů ani připomínek, bylo 
přistoupeno k hlasování.  

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Rozpočet Vysoké školy polytechnické 
Jihlava na rok 2024. 

Hlasování: 
ANO = 14 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

− Střednědobý výhled rozpočtu VŠPJ na roky 2025 a 2026 

Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu.  

Rektor a kvestor uvedli, že s ohledem na dosavadní situaci v ČR VŠPJ předpokládají růst nákladů  
a výnosů každým rokem o 1,5 %. Jedná se o konzervativní plán se snahou uvažovat reálně. Nicméně 
se dopředu neví, jaká bude ve skutečnosti realita. Záviset bude hodně na růstu minimální a zaručené 
mzdy. Vždy se jedná o nárůst výdajů, které mají velký dopad na rozpočet. V tomto směru je VŠPJ 
skoro na hranici možností. Z důvodu přípravy žádostí o akreditace magisterských studijních 
programů je zapotřebí přijmout vyučující zajišťující přípravu výuky a poté i výuku v těchto 
programech.  

Jelikož ze strany přítomných senátorů nebylo k tomuto bodu programu žádných dotazů, návrhů či 
připomínek, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Střednědobý výhled rozpočtu Vysoké 
školy polytechnické Jihlava na roky 2025 a 2026. 

Hlasování: 
ANO = 14 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 
 
 



− Návrh na jmenování nového interního člena Akademické rady VŠPJ, a to doc. MUDr. Tomáše 
Faita, Ph.D. 

Rektor seznámil senátory se záměrem vedení VŠPJ jmenovat doc. MUDr. Tomáše Faita, Ph.D., 
garantem bakalářského profesně zaměřeného studijního programu Porodní asistence, interním 
členem Akademické rady VŠPJ. Je to již tradice a politika školy, aby garanti studijních programů byli 
součástí Akademické rady. Rektor věří, že doc. Fait je velkým přínosem pro VŠPJ. 

Jelikož ze strany přítomných senátorů nebylo k tomuto bodu programu žádných dotazů, návrhů či 
připomínek, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát VŠPJ dává rektorovi souhlas ke jmenování doc. MUDr. Tomáše Faita, Ph.D., 
interním členem Akademické rady VŠPJ. 

Hlasování: 
ANO = 14 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

4. Různé 

− Předsedkyně senátu Dr. Vojáčková informovala o probíhajících volbách do AS. Do Akademické 
komory se přihlásilo 14 kandidátů z řad akademických pracovníků a do Studentské komory 
13 kandidátů z řad studentů (1 přihláška byla vyřazena pro nesplnění podmínek). Kandidátní listiny 
jsou vyvěšeny. Volby budou probíhat ve dnech 16. a 17. dubna 2024. Kandidáti mohou rozjet 
předvolební kampaň. S propagačním oddělením je domluveno, že budou propagovat samotné 
volby nějakou obecnou kampaní. Na dotaz studentky, proč nemohou být volby online nebo alespoň 
hybridně, předsedkyně odpověděla, že to neumožňuje Jednací a volební řád AS VŠPJ. Na novém 
senátu bude v tomto směru řád aktualizován. 

− Dále zazněl dotaz: „Byla vydána doporučení pro genderově senzitivní komunikaci, proč se to ve 
všech materiálech nedodržuje? Např. na novém webu, na vývěskách u kanceláří: např. u některých 
žen se přechyluje – manažerka, asistentka, jiné ženy mají funkci/pozici v nepřechýlené podobě – 
tajemník, prorektor, akademický pracovník.“ Na to rektor odpověděl, že v budoucnu v nových 
směrnicích a nařízeních budou doporučení dodržována. Není možné u všech starších dokumentů 
provést revizi a přeformulovat je. Nelze to provést najednou ani v rámci webu nebo na vývěskách. 
Zároveň je někdy problém s českým jazykem (některé věty lze velmi těžko podle doporučení 
senzitivní komunikace naformulovat) a se zákony. V zákoně je uveden např. „akademický 
pracovník“ a „prorektor“, tudíž v ženském rodě „akademická pracovnice“ a „prorektorka“ z pohledu 
zákona vlastně neexistuje.  

− Na dotaz, zda je pravda, že nový web VŠPJ bude plně funkční až za rok, rektor odpověděl, že to 
rozhodně bude dříve. Začátkem roku byl nový web spuštěn na zkoušku a zaměstnanci a studenti 
byli požádáni o kontrolu. Kdo chtěl, mohl proklikávat a hlásit chyby, přičemž se spousta 
nedokonalostí odhalila. Při další diskuzi mezi senátory poté vyplynulo, že nefungují některé prokliky 
na odkazy při vyhledávání (např. na google) a proklik na Cestovní kancelář VŠPJ, kde se zobrazuje 
jen malé omezené množství zájezdů. Rektor dal za úkol kvestorovi, aby toto prošetřil a požádal, aby 
uživatelé při odhalení dílčí chyby toto nahlásili na helpdesk. V IT oddělení je určen zaměstnanec, 
který se těmto podnětům věnuje. Dr. Nováková navrhla, aby senátoři sbírali podněty o nefunkčnosti 
webu a na příštím zasedání (nebo na jiné schůzce, podle závažnosti) mohou být tyto konkrétní 
podněty prodiskutovány. 

Na závěr poděkovala předsedkyně AS VŠPJ všem senátorům za jejich vstřícnost a účast na zasedání 
Akademického senátu VŠPJ a popřála pěkné Velikonoce. Rektor se připojil s poděkováním za přístup 
Akademického senátu k projednávaným bodům. 



Další termín řádného zasedání AS VŠPJ: úterý 14. května 2024 ve 13:30 – jedná se o poslední zasedání 
AS v tomto volebním období 

Zapsala:  Ing. Stanislava Dvořáková, Ph.D. ………………..………..………………..… 

Za správnost: Mgr. Martina Černá, Ph.D.  .……………………………………….……. 

 Veronika Severová  .…………..………..…………….………… 

Předsedkyně AS: Mgr. Hana Vojáčková, Ph.D. ……………..…………………………….… 


